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Obce Rudná pod Pradědem 

k v ě t e n  2012 

 
Z uplynulého měsíce 

 Poslední den v dubnu se sešlo zastupitelstvo na svém letošním 
druhém zasedání. K nejdůležitějším úkolům patřilo vyhodnocení 
hospodaření obce a školy za r. 2011,  rozhodování o zakoupení nové 
traktorové sekačky na trávu, prodej kotelny a několika menších 
pozemků.  

 S výsledkem hospodaření obce jste se měli všichni možnost 
seznámit jak na vývěsce naproti našemu úřadu, tak i na webových 
stránkách Rudné/Prad. Škola hospodařila loni s celkovým objemem 
příslěvků ve výši 2 351 571,-Kč.  Z toho 1 747 000,- tvořil příspěvěk od 
státu a 604 571,- Kč příspěvek obce na provoz.   Výsledek hospodaření 
školy byl proti r. 2010, kdy skončilo hospodaření školy mínus 502,64,-
Kč neporovnatelně lepší + 169 243,79. Byl použit na úhradu ztrát z 
minulých let , kdy se uhradili nezaplacené faktury ve výši 91tis.Kč a na 
úhradu dohadných položek za energie. Škola zůstala  i po vyrovnání 
těcho závazcích  v plusových hodnotách, co nás těší. 

 Zastupitelstvo rozhodlo o zakoupení nové traktorové sekačky 
na trávu za cca 187tis.Kč. Ta byla vybrána  s ohledem na množství 
požadovaného výkonu a schopnosti pracovat v nerovném terénu i s 
vlhkým porostem. 

Závěr byl učiněn i při prodeji kotelny, kdy bylo rozhodnuto kotelnu 
odprodat TEPLU Rýmařov s.r.o. za 700 tis. Kč. 

 Kromě jiného zastupitelstvo rozhodlo o zrušení komise pro děti 
a mládež, které činnost bude řídit nově vzniklá kulturní komise. Její 
předsednictví se ujal starosta obce a který bude korigovat kutlurně-
společenské aktivity. Při této příležitosti poděkoval paní Věře 
Urbaníkové ml. za dosavadní práci, která koneckonců nekončí, protože 
paní Urbaníková bude pracovat i v komisi nově zřízené.   

 Finanční výbor doslat za úkol připravit novou vyhlášku o 
zvýšení koeficientu pro výpočat daně z nemovitostí u rekreačných 
objektů s platností od r. 2013.  

 Se všemi body usnesemí vzešlého z tohoto zasedání se můžete 

seznámit tak, jak to ukládá obci zákon.   

 Ke konci měsíce jsme postavili Májku, která prošla hned první 
den díky silnému větru zatěžkávací zkouškou. Celá akce se nesla v 
tradičním duchu – zdobení, stavění, občerstvení, opékání a volné 
zábavy, která se protáhla až do pozdních nočních hodin.  

 V dubnu jsme stihli shromáždit, vytřídit a odvézt 
velkoobjemový a nebezpečný odpad. Vše kolem odpadů je popsáno v 
následujícím příspěvku pana Mgr. Procházky. 

Na margo této témy jen malou poznámku : 15. dubna skončila podle TS 
Bruntál topná sezóna  a tímto datem přestaly TS vyvážet popelnice s 
modrým označením. O této situaci víme a bereme si z ní ponaučení do 
dalšího období, kdy domluvíme s TS tzv. „zimní svoz“ podle aktuálního 
počasí. 

Nevyvezený popel z poloviny dubna vyřešíme v následujícíh dnech. 

 Během dubna jsme uplatňovali z pojistky majetku obce několik 
škod, které napáchala letošní zima. Jednalo se o poškozenou střechu na 
budově OÚ a fasádu ZŠ. Byla nám přiznána náhrada ve výši 30tis.Kč. 
Díky panu Danimu je již střecha z jeho vlastní iniciativy dávno 
opravená.  Opět nelze, než tomuto pracovitému a ochotnému člověku, 
poděkovat.  

 Co se v dubnu nepovedlo je oprava věžních hodin. Vzhledem k 
rozsahu opravy bylo dohodnuto s firmou, opravou se zabývající, že 
poruchová část stroje bude demontována a opravena ve firemní dílně. 
Tak snad se brzo dočkáme pravidlně odbíjejících a správný čas 
ukazujících hodin. 

 K méně radostným informacím patří i ta o daňových příjmech 
obce. Proti měsíci leden nám stát nadělil o cca  224tis. Kč méně, celkem  
se jednalo o částku 163 600,-Kč. Nicméně je to trend všeobecně  
očekávaný, tudíž „obecní polévku  vaříme“ nadále co nejúsporněji. 

       Han.  
 
 
Prezidentské zastavení 
  
 Na své cestě po Severní Moravě pojížděl 26.4. 2012 i naší 
vesnicí prezident republiky s manželkou a doprovodem. Tuto 
událost si nenechalo ujít několik našich občanů i  žáci zdejší školy 
– vždyť kdy zase pojede nějaký prezident přes naší vesnici? Ten, 
kdo si vsadil na to, že pan prezident zastaví a krátce se s námi  
pozdraví i podepíše do knih – vyhrál. A tak se i některé z našich 



dětí můžou pochlubit, že si potřásly rukou s panem prezidentem. 
Ať už jsou názory na současného prezidenta jakékoli  bylo to milé 
vytržení ze všednosti.  
 
Děkujeme, že třídíte 
 
 Z údajů sledovaných obecním úřadem, zejména paní 
Hanákovou a panem Maňáskem je zřejmé, že třídíte více a lépe než 
v minulosti.  Odměna EKO-KOMu za třídění byla v roce 2011 
38 032,50 Kč.  Přes určitou metodickou nepřesnost lze říci, že na 
domácnost či jiný subjekt (rekreační objekty) to u nás na vsi představuje 
200,- Kč na domácnost, a to není málo. Jako ve většině obcí našeho 
státu již 500,-/osoba/rok  na komplexní službu již nestačí a obec musí 
doplácet. Zde se již ta dvousetkoruna jeví jako významná pomoc 
rozpočtu.  
 
Nelze však kromě pochvaly uvědomělým občanům  zmínit i ty, kteří se 
vezou a z obyčejné lenosti  a lhostejnosti obecnímu rozpočtu ulevit 
nechtějí. Teď mluvím zejména o obyvatelích bytovek a jejich přístupu 
k odpadům. Pocit anonymity, který však na vsi nefunguje ani náhodou, 
svádí k netřídění a situace kolem 1100 l kontejnerů je otřesná. 
Netříděním kontejnery přetékají do kontejnerů na tříděný odpad je 
ukládán směsný. Na tento nešvar pak doplácejí ostatní. Přitom 
docházková vzdálenost je krátká a příležitost zapojit děti, kterých je tu 
také dost a o třídění jistě slyšely, se přímo nabízí.  
  
 Zkuste se nad tímto zamyslet a tlačme náklady na odpady 
směrem dolů, určitě to lze a jsou zde ještě rezervy. Ušetřené peníze  
obec vynaloží  určitě ve prospěch všech.  Šetřit se začíná od koruny. 
 
Situaci u bytových domů budeme sledovat a vyhodnocovat, věříme, že i 
majitel bytovek pan Lakatoš zapůsobí na své nájemníky a pořádek u 
kontejnerů ještě vylepší  dojem  z jeho dobré správy bytových domů. 
  
 V případě setrvalého nedobrého  stavu bude obec nucena 
přijmout opatření k lepšímu zvládnutí pořádku na veřejném 
prostranství. Na závěr několik čísel, které dokazují, že je zde důvod ke 
třídění.  
 
 Třídění vede ke snížení tonáže a počtu manipulací.  

 
 
 

 
Porovnání nakládání s odpady 1Q 2011 -2012 

 
období Měsíční 

tonáž 
odpadu 

Cena za 
likvidaci 
celkem 

Z celkové ceny 
manipulační 
poplatek 

Měsíc 
leden 
2011 

10,59t 39 555,00 Kč 17 662,00 Kč 

Měsíc 
leden 
2012 

 8,24t 27 995,00 Kč 10 581,00 Kč 

Měsíc 
únor 
2011 

 8,82t 34 262,00 Kč 17 661,00 Kč 

Měsíc 
únor 
2012 

12,99t 38 178,00 Kč 15 113,00 Kč 

Měsíc 
březen 
2011 

14,13t 49 579,00 Kč 26 491,00 Kč 

Měsíc 
březen 
2012 

5,23t 24 323,00 Kč 10 202,00 Kč 

 
Rekapitulace  
 

období Tonáž 
celkem 

Cena za 
svoz 
celkem 

Z toho 
manipulace 

1Q 2011 33,54t 123 396,00 
Kč 

61 814,00 
Kč 

1Q 2012 26,46 90 496,00 
Kč 

35 896,00 
Kč 

 
Svoz nebezpečného a velkoobjemového odpadu :  
 

2011 31 941,00 Kč 

2012 19 770,00 Kč 

 
( pozn. : drobný železný odpad se odvezl do sběrny a výtěžek putoval 



do obecní pokladny ).  
Celkem odpady r . 2011/1.Q : 155337,00 Kč 
                          r.  2012/1.Q :     110266,00 Kč 
 
Výsledek r. 2012/1.Q : + 45 071,-Kč 
 
  
   Viera Hanáková, Mgr.Vladimír Procházka 

     

Ze zprávy finančního výboru.  
 Po obdržení informace o změně systému uplatnění VPP v 
roce 2012, projednal fin.výbor způsob nakládání s prostředky v 
rozpočtu obce určenými pro VPP. Obec není při stávajícím 
systému schopna ovlivnit zaměstnanost místních občanů 
systémem r. 2011. ÚP bude poskytovat pouze uchazeče v objemu 
20h/týden, bez ohledu na trvalé bydliště. Půjde zejména o 
dlouhodobě nezaměstnané, kteří realizují veřejnou službu přes 
krajského koordinátora, o kterém zatím ÚP pracoviště Bruntál 
není jasno. Loňský systém je prakticky rozložený. V konečném 
důsledku se v obci objeví lidi bez vztahu , vazby k obci. 
Koordinace a dohled nad těmito pracovníky nebude s největší 
pravděpodobností jednoduchý a efektivita prostředků 
vynaložených obcí tímto způsobem bude problematická.  

 Současný stav kmenových zaměstnanců obce v kategorii 
„D“ je nedostatečný z pohledu  zastupitelnosti, odbornosti, řízení 
příchozích pracovníků z ÚP.  

Z těchto důvodů a smysluplného naložení s rozpočtovými 
prostředky doporučujeme toto řešení : 

  uzavření pracovního poměru na dobu určitou cca 9 
 měsíců s osobou splňující požadavky  

− použít rozpočtové prostředky na mzdu přijatého 
pracovníka 

− náklady na 1VPP v r. 2011 činily mimo dotaci ÚP 1854,-
/1 VPP/měsíc, což představuje při 6 VPP/9 měsíců  

 100 116,-Kč.  

                                                Mgr. Vladimír Procházka 

  V návaznosti na toto doporučení  fin.výboru z 

března letošního roku, jsem v rámci své pravomoci přijal do 
doporučovaného pracovního poměru pana Antonína Hanáka. 
Splňuje obcí požadované odborné předpoklady  a jeho pracovní 
nasazení, rozsah i kvalitu prováděných prací  můžeme v obci již 
několik let sledovat. Obecní zaměstnanci budou provádět 
převážně práce, které se dají jen těžko provádět na základě 
dobrovolnosti a ochotě občanů Rudné. V současné době probíhá 
budování chodníku u zadního vchodu ZŠ spojené s opravou a 
uložením hromosvodu. V plánu je oprava schodiště u školní 
jídelny a další  drobné stavební  práce. Rovněž tito zaměstnanci 
budou nadále provádět údržbu zeleně na  velkých plochách 
veřejného prostranství. Na údržbě těch menších, zejména kolem 
svých nemovitostí a hospodářských staveb, by se měl podílet 
každý z nás. Někde to už funguje a někde by to pomohlo.   

 Při této příležitosti opět nelze nepoděkovat několika našim 
ženám v obci, díky kterých ochotě, pracovitosti je vesnice 
zametená, vyhrabaná a osázena. Když se ohlédneme za jejich 
prací vidíme že lze dělat i bez organizování, doprošování a 
úkolování.  O to více si těchto našich žen vážíme. 

  

     Radomír Tománek 

          starosta obce  
 

Slavnost matek, babiček  
 

 Letošní slavnost maminek, babiček bude 
kromě tradičního programu dětí naší školy 
obohacena o zábavný program, kterého se ujal 
dobrovolně pan Miroslav Pařík.  Pozvánky na 

slavnost budou doručeny všem pozvaným do schránek, ale 
předběžně si milé babičky poznačte do kalendáře sobotu 12.5. 
2012, kde celé odpoledne v kulturním domě od 14:00hod bude 

 věnováno pouze Vám.   
Zároveň zve pan Miroslav Pařík všechny občany  k volnému 
pokračování oslav svátku maminek večerní  

 



Velkou zábavou pro dospělé  
v kulturním domě, 

    kde  nebude chybět překvapení 
Vstupné 30,-  

     občerstvení včetně gulášku zajištěno,  

    hraje DJ Bortl a bude i karaoke.  
                    ♪ ♫♪♪♫♪♫♫♫♪♪♪♪ 

Prodloužení fotosoutěže 
 Vzhledem k malému počtu odevzdaných fotografií se  obec 
rozhodla prodloužit tuto soutěž do konce roku 2012 a rozšířit téma na 
celoroční zachycení života obce.  Pravidla platí stejně, viz zpravodaj  
listopad/2011. 

Škody na urnovém háji. 
 Poměrně silný vítr, který se prohnal vesnicí letošního 29.4. 
porozbíjel a poničil na náhrobcích  vše, čím jste uctili své blízké. Takže 
tentokráte za vandalizmus může pouze přírodní živel.   

Malý dovětek pro rodiče dětí, které sedávají před hlavním vchodem 
kostela. Většinou děti sedí na opěradlách laviček a znečišťují tak místa 
určená k posezení. Kolem pak nechávají  nepořádek v podobě 
nedopalků, papírů, plechovek a PET lahví, který denně uklízí paní 
Malíková M.   Prosíme proto, abyste poučili své děti, že toto pietní 
místo není určeno k hlučným posezením. 

 

Očkování psů a koček 
 Opět je tady každoroční povinné očkování psů a koček 
proti vzteklině. Upozorňujeme všechny majitele psů a koček, že 
očkování proti vzteklině ukládá zákon č. 166/1999Sb. 

Očkování provádí MVDr. Vojen Sadílek v  

   sobotu dne 19.května 2012 
a to : statek  od 8:30hod 

         obecní úřad od 8:45 do 9:30hod 

Cena je 100,-Kč ( vzteklina a 280,-Kč kombinovaná ) 
Nezapomínejte, že očkováním chráníte nejenom své zvíře, ale i 
sebe  a své blízké!  

 

Na co se můžete těšit  
Dne 5.5.2012 v 9:00hod začíná prezentace na fotbalový turnaj 
pořádaný na našem hřišti  Římskokatolickou církví. 

V sobotu 2.6. 2012 skácíme Májku a oslavíme Den dětí.  

Kulturní komise chystá otevírání studánek.  

Bližší propozice k akcím budou zveřejněny na plakátech.  

 

V  květnu oslaví  své narozeniny :V  květnu oslaví  své narozeniny :V  květnu oslaví  své narozeniny :V  květnu oslaví  své narozeniny :  
 

   paní Helena Novotná  82  let 

   pan Vladimír Novotný  84 let  
   paní Jiřina Větrovcová  76 let 

   paní Jitka Lahučká  73 let 

   pan Július Kolimár  73let 

   pan Anton Lakatoš  66 let 

   pan Maňásek Antonín  61 let 

   pan Eduard Malík  61 let 

   paní Hana Pupíková  60 let 

  

 Všem oslavencům přejem hodně štěstí! 
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